
PROTOKÓŁ Nr 5/2012
posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Leśnictwa 
Rady Powiatu Nowosądeckiego

w dniu 28 sierpnia 2012 r.

Realizowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku posiedzenia.
2. Przyjęcie  protokołu  poprzedniego  posiedzenia  Komisji   Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa  

i Leśnictwa Rady Powiatu Nowosądeckiego.
3. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Krakowie – Oddział 

w  Nowym  Sączu  –  z  realizacji  zadań  w  zakresie  ochrony  roślin  i  nasiennictwa  
na terenie Powiatu Nowosądeckiego w 2011 roku.

4. Informacja o realizacji programu usuwania odpadów zawierających azbest. 
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
6. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1.
Przewodniczący Komisji Antoni Koszyk otworzył posiedzenie i przywitał wszystkich przybyłych.
 
W posiedzeniu uczestniczyli Członkowie Komisji oraz zaproszeni goście: 

Magdalena Jurczak -Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin
 i Nasiennictwa Oddział Nowy Sącz,

Jan Dziedzina -Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego,

Jan Opiło -Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa  
i Leśnictwa w Starostwie Powiatowym w Nowym Sączu, 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek posiedzenia i poddał go pod głosowanie.

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 2.

Przewodniczący Komisji Antoni Koszyk poddał pod głosowanie protokół nr 4 z 12 czerwca 2012 
r., 
Protokół został jednogłośnie przyjęty i podpisany.

Ad. 3.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak  przedstawiła  informację  z  realizacji  zadań  w  zakresie  ochrony roślin  i  nasiennictwa  
na  terenie  Powiatu  Nowosądeckiego  w  2011  roku.  Oddział  w  Nowym  Sączu  Wojewódzkiego 
Inspektoratu  Ochrony Roślin  i  Nasiennictwa  w Krakowie  działa  w  oparciu  o  przepisy prawne 
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zawarte w Ustawie z dnia 18 grudnia 2003 r. o ochronie roślin DZ.U. Z 2008 r. Nr 133, poz.849, ze  
zm. oraz w Ustawie z dnia 26 czerwca 2003 r. o nasiennictwie Dz.U. Z 2003 r. Nr 137 poz.1299, ze 
zm. Obszar działania Oddziału w Nowym Sączu obejmuje teren powiatu nowosądeckiego i miasta 
Nowy Sącz. Pracownicy Oddziału realizują zadania związane z:

1. nadzorem fitosanitarnym,
2. ochroną roślin i techniką,
3. nasiennictwem.

Działania  Oddziału  w  Nowym  Sączu  podejmowane  są  w  oparciu  o  liczbę  zarejestrowanych 
podmiotów,  upraw  sadowniczych,  rolniczych,  pod  osłonami,  szkółek  roślin  ozdobnych  itd. 
znajdujących się na terenie powiatu nowosądeckiego.

• Realizacja zadań z zakresu nadzoru fitosanitarnego:  
- nadzór nad występowaniem i zwalczaniem organizmów szkodliwych,
-kontrola prawidłowości przemieszczania roślin i produktów roslinnych,
-kontrola fitosanitarna towarów na eksport oraz wydawanie paszportów roślinnych,
-kontrola występowania organizmów niekwarantannowych

• Realizacja zadań z zakresu ochrony upraw i techniki  
-nadzór nad obrotem i stosowaniem środków ochrony roślin,
-zadania z zakresu kontroli jakości płodów rolnych,
-zadania w zakresie kontroli stosowania Integrowanej Produkcji,

• Realizacja zadań z zakresu nasiennictwa  

Analizując  realizację  zadań  wykonanych  w  2011  roku  przez  Oddział  w  Nowym  Sączu 
Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa,  a  nałożonych  na  Państwową 
Inspekcję  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  mocą  ustaw  o  ochronie  roślin  i  nasiennictwie, 
związanych z nadzorem nad zdrowiem roślin, zapobieganiem zagrożeniom wynikającym z obrotu i 
stosowania środków ochrony roślin oraz nadzorem nad wytwarzaniem, oceną i obrotem materiałem 
siewnym należy przyjąć, ze sytuacja na terenie powiatu nowosądeckiego i miasta Nowego Sącza 
jest dobra.  Pani Magdalena Jurczyk  zaznaczyła, iż obserwuje się coraz większą świadomość i 
wiedzę rolników, producentów rolnych o obowiązkach nałożonych na nich przez przepisy prawa 
materialnego w zakresie ochrony roślin i nasiennictwa. Stan fitosanitarny upraw w  przeważającej 
ilości  nie  budzi  większych  zastrzeżeń.  Istnieje  jednak  ryzyko  pojawu  organizmów 
kwarantannowych nie występujących na terenie powiatu, a nawet w Polsce. Istotnym, nasilającym 
się problemem rolników wydaje się być problem z doborem właściwych środków ochrony roślin do 
stosowania w poszczególnych uprawach. Wprowadzone ograniczenia spowodowały, że programach 
ochrony  czasami  brakuje  zarejestrowanych  preparatów  do  zwalczania  niektórych  chorób  i 
szkodników.  Dodatkowo  znacznym  ograniczeniem  możliwości  stosowania  ważnych  grup 
związków  jest  coraz  częściej  występujące  zjawisko  pojawiania  się  odporności  agrofagów  co 
zmusza rolników do pełniejszego wykorzystywania metod wspomagających ochronę chemiczną 
oraz przestrzegania wszelkich zasad prawidłowego jej prowadzenia.

Wiceprzewodniczący Komisji Franciszek Kantor zwrócił się z zapytaniem ile jest osób które są 
zatrudnione w sądeckim oddziale.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak  odpowiedziała,  że wszystkie  zadania realizuje  6 osób.  Wszyscy pracownicy dokładają 
starań,  by  wszystko  wypełniać  na  czas  z  należytą  starannością  i  dokładnością.  Ponadto   są 
odpowiednio wykwalifikowani.

Członek  Komisji  Stanisław  Śmierciak  zapytał  czy   są  kontrole  materiału  siewnego 
przywiezionego do punktu skupu, czy jest on badany.
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Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak odpowiedziała, że są tzw. próby losowe. Może się zdarzyć, że inspektor nie pobiera z 
każdej partii lecz wybiórczo. W 2011 roku dokonano 240 prób kontrolnych.

Członek Komisji Stanisław Śmierciak poinformował, iż osobiście miał przypadek pobrania partii 
skażonej ziemniaka. Konsekwencja tego było pozbycie na parę lat uprawy ziemniaka oraz ogromne 
straty finansowe.  W związku z powyższym Pan Stanisław Śmierciak  uważa,  że  ktoś  powinien 
ponieść za to odpowiedzialność.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak odpowiedziała, iż w takich przypadkach jest śledzony łańcuch dystrybucji, aż nie dotrze 
się do miejsca zarażenia danej partii ziemniaka.

Członek Komisji  Stanisław Śmierciak zapytał,  dlaczego konsekwencję takiego niedopatrzenia 
musi ponosić producent, który nabywa.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak odpowiedziała, iż konsekwencje ponosi ten, kto wprowadził zakażoną partię do obrotu. 

Członek Komisji Stanisław Śmierciak zapytał gdzie na terenie Sądecczyzny są punkty atestacji 
opryskiwaczy.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak  odpowiedziała,  iż  wszystkie  punkty polowe uległy likwidacji.  Istnieją  jedynie  punkty 
sadownicze np. w Łososinie Dolnej u Pana Stosura. Jest również przeprowadzana tzw. atestacja 
mobilna, gdzie jednym z warunków jest zebranie grupy rolników.

Członek Komisji Stanisław Śmierciak  zwrócił się z zapytaniem czy w przyszłości może dojść do 
połączenia wszystkich inspekcji kontrolnych.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak odpowiedziała, iż słyszała o zamiarze utworzenia dużej inspekcji, która swoim nadzorem 
miałaby służyć produkcją żywności.

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Jan  Dziedzina  zapytał  czy każdy,  kto 
chce przetransportować np.”busem” ziemniaki np. Słowację musi posiadać atest.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak odpowiedziała, iż na chwilę obecną, każdy kto chce transportować ziemniaki na Słowację 
musi być wpisany do rejestru. Słowacy bardzo zadbali, by ich rynek ziemniaczany był chroniony. 
Pozostałe produkty nie muszą mieć dodatkowych dokumentów.

Wiceprzewodniczący Komisji Franciszek Kantor zapytał jak wygląda sytuacja z importowaniem 
produktów do Polski.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak odpowiedziała, iż z krajów III-ego świata produkty muszą mieć świadectwa fitosanitarne, 
a z Unii Europejskiej wymaga się paszportu przechowywanego przez okres  1 roku.
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Wiceprzewodniczący Komisji  Franciszek Kantor zapytał  czy inspekcja prowadzi  badania na 
zawartość środków chemicznych.

Kierownik  Oddziału  Państwowej  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i  Nasiennictwa  Magdalena 
Jurczak odpowiedziała, iż jeśli chodzi o zawartość środków chemicznych nie bada się pozostałości 
środków chemicznych. W takich przypadkach petent jest skierowywany do Sanepidu. Wykonuje się 
badania jedynie na obecność organizmów kwarantannowych.

Komisja przyjęła informację. Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 4.
Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w Starostwie Powiatowym 
w Nowym Sączu Jan Opiło nie przedstawiał w całości informacji o realizacji programu usuwania 
odpadów zawierających azbest.  Poinformował, iż w ramach projektu realizowanego ze środków 
MRPO  przeprowadzona  została  akcja  edukacyjna,  której  celem  było  podniesienie  stanu 
świadomości  uczniów  na  temat  szkodliwości  azbestu.  Akcja  edukacyjna  skierowana  była  do 
młodzieży gimnazjalnej oraz nauczycieli  z terenu Powiatu Nowosądeckiego. Ponadto zgodnie z 
„Krajowym planem usuwania  wyrobów zawierających  azbest”  termin  rozwiązywania  problemu 
unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest powinien nastąpić przed 2032 rokiem.

Przewodniczący  Komisji  Antoni  Koszyk  powiadomił,  iż  duży  problem  związany  jest  
z wyegzekwowaniem usunięcia eternitu na budynkach gospodarczych, gdy nie ma przymusu.

Wiceprzewodniczący  Komisji  Franciszek Kantor  stwierdził,  iż  powinien  być  dofinansowany 
demontaż eternitu.

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w Starostwie Powiatowym 
w Nowym Sączu Jan Opiło odpowiedział, iż nigdy nie był dofinansowany demontaż eternitu.

Komisja przyjęła informację. Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 5.

Przewodniczący  Komisji  Antoni  Koszyk  zapytał  jak  został  zrealizowany  wniosek  komisji 
wypracowany podczas wyjazdowego posiedzenia komisji  do Nawojowej.  Chodziło o dokonanie 
pilnego  remontu  dachu  na  budynku  stadniny  koni  w  Centrum  Kształcenia  Praktycznego  
i Ustawicznego w Nawojowej.

Wicestarosta  Nowosądecki  Mieczysław Kiełbasa  poinformował,  iż  remont  dachu na  budynku 
stadniny koni będzie realizowany w ramach projektu Modernizacja Kształcenia Zawodowego. Są 
tam prowadzone prace związane z drenażem budynku. Jest przygotowana wycena dachu.

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w Starostwie Powiatowym 
w Nowym Sączu Jan Opiło na wniosek  Członka Komisji Stanisława Śmierciaka  przedstawił  
w  zarysie  koncepcję  projektu  „Siedmiu  Dolin”.  Projekt  zakładał  budowę  od  9  do  12  nowych 
wyciągów krzesełkowych i  orczykowych oraz tras  narciarskich  łączących dotychczasowe stacje 
narciarskie  Wierchomla,  Jaworzyna,  Słotwiny  z  drogą  krajową  Nowy Sącz  –  Krynica.  Projekt 
przewidywał również kilkadziesiąt kilometrów tras narciarstwa biegowego, trasy saneczkowe, stoki 
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trikke-ski i wiele innych atrakcji zarówno dla sportów zimowych jak i letnich.  W efekcie narciarze 
bez zdejmowania nart  systemem wyciągów mogliby przemieszczać się na dowolnie wybrany stok 
z miejscowości Łosie do Wierchomli i z powrotem.  Dnia 24 maja 2006 r. dyrektor Popradzkiego 
Parku Krajobrazowego pan Tadeusz Wieczorek działając w imieniu Wojewody Małopolskiego Pana 
Witolda  Kochana  odmówił  pozytywnego  uzgodnienia  projektu  Miejscowego  Planu 
Zagospodarowania  Przestrzennego  opracowanego  przez  Gminę  Muszyna  dla  jednej  ze  stacji 
Szczawnik.   Na  terenie  Popradzkiego  Parku  Krajobrazowego  mieszka  kilkadziesiąt  tysięcy 
mieszkańców.  Pan  Wojewoda  ograniczając  rozwój  turystyki  "w  trosce  o  ekologię"  nie 
zaproponował innych alternatywnych miejsc pracy, których stworzenie i utrzymanie byłoby mniej 
uciążliwe dla środowiska, w porównaniu z miejscami pracy w turystyce.

Ad. 6.

Przewodniczący  Komisji  Antoni  Koszyk  podziękował  wszystkim za  udział  
w posiedzeniu i zamknął posiedzenie. 

                                                                                    Przewodniczący Komisji
       Ochrony Środowiska, 
  Rolnictwa i Leśnictwa RPN

          Antoni KOSZYK

Protokołowała: Anna Hardy-Repetowska
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